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УДК 621.314 
Е. В. Ефимова, А. В. Коробков, А. Н. Смирнов, В. А. Шлайфштейн 
Актуальные вопросы использования ветроэлектрических и солнечных установок с учетом мирового 
опыта их применения. 

Выполнен краткий обзор развития ветряной и солнечной электроэнергетики за рубежом. На основе ми-
рового опыта развития этих направлений обсуждаются проблемы становления отечественной системной 
ветряной и солнечной генерации. Обращается внимание на необходимость в преддверии широкого внедре-
ния указанных типов генерации в ЕЭС России решения большого круга технических проблем.  
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ческие проблемы. 
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Efimova E. V., Korobkov A. V., Smirnov A. N., Shlaifshtein V. A. 
Actual problems of development of domestic wind and solar generation taking into account world 
experience of its application. 

The brief review of development of wind and solar power generation abroad is given. The problems of for-
mation of national systems of wind and solar generation are discussed. For the widespread introduction of these 
types of generation in the UPS of Russia it is necessary to decide the large range of technical problems. 

Key words: wind and solar generation, international experience, implementation in the UPS of Russia, technical 
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